
 
 

 חודש שבט

"סבטו" מלשון "מכה", על שם הרוחות הנושבות בו.  -מקור השם בבלי  מקור שם החודש ומשמעויותיו:

 יש הטוענים כי שם החודש הוא מלשון "ענף זמורה", המסמל את פריחת האילנות בחודש הזה.

 

חורף לראשית הוא הגבול בין שיא ה -שבט הוא חודש, שחורף ואביב נפגשים בו  מאפייני החודש:

חג חקלאי, המכונה גם  -האביב. שבט הוא חודש מלא בן שלושים יום. בחודש שבט חל יום ט"ו בשבט 

"ראש השנה לאילנות". במקור זה היה תאריך שקבע את תחילתה של שנת מס חדשה. יום זה ציין את 

שר הינו החלק המועד בו הפרישו החקלאים ישבו בארץ ישראל מעשר לכוהנים, ללוויים ולעניים)מע

 העשירי מתנובת השדה(.

יום ט"ו בשבט הבדיל בין שנת מעשרות אחת לשנייה. כפי שמסביר הרמב"ם בספרו "יד החזקה": "אין 

 תורמין מפירות שנה זו על פירות שנה שעברה, ולא מפירות שנה

 ".שעברה על פירות שנה זו. ואם תרם אינה תרומה, ... וט"ו בשבט ראש השנה למעשרות האילן

חכמים הגיעו למסקנה, כי יום ט"ו בשבט הוא בערך היום בו מפסיק העץ לינוק ממי השנה החולפת 

ומתחיל לשתות ממי השנה החדשה. מכאן נולדה האמונה, כי יום  זה הוא יום הדין של האילן ובו ייקבע 

 גורלו, כפי שגורלם של בני אדם נקבע בראש השנה.

 

 צילום: מאיר ארגוב 

 

227  
377

1

7

6

2 

 2015 פברואר  ה"תשעה  שבט
 

]הקלד ציטוט מהמסמך או סיכום של נקודה מעניינת. 

באפשרותך למקם את תיבת הטקסט בכל מקום במסמך. 

לי תיבת טקסט כדי לשנות את השתמש בכרטיסיה כ

 העיצוב של תיבת הטקסט ציטוט.[



 פתח רפפורט ז"לזוכרים את י

 

 
 

 

  רוכבים לזכר יפתח

 

 שנים ביום זה(. 9לפברואר, ציינו יחד את יום ההולדת של יפתח )יפתח היה אמור לחגוג  7ביום שבת ה 

לאירוע הגיעו הרבה חברים וקרובי משפחה כמו גם הרבה מתושבי כפר מנחם והיישובים שבסביבה 

 משתתפים באירוע. 400 - 300 -)כפר הריף ורבדים(. ההערכות הן על כ

מכפר אחים, בה יפתח השתתף בחוגי האופניים שלהם, תרמה את הציוד וההדרכה  Allrideחברת 

 תודה רבה להם. -לאירוע וגם השכירה אופניים במחיר סמלי 

 באירוע חולקו לילדים חולצות עם הכיתוב: "רוכבים לזכרו של יפתח".

הן  -ום הולדתו של יפתח והקשר של יפתח ליער חרובית בתחילת האירוע היו דברי פתיחה בהם הוזכר י

  ברכיבות אופניים והן במשחקי הדמיון של קרבות אבירים ודרקונים.



 קבוצות: 3המשתתפים התחלקו ל 

 . קבוצה של הולכי רגל שיצאו לטיול ביער בהובלת איליה )תודה רבה לאיליה(1

 . קבוצה של רוכבים שייצאו למסלול קצר יחסית2

 וצה של רוכבים שייצאו למסלול ארוך. קב3

 .Allrideרכיבה היו בהובלת מדריכים של השני מסלולי 

 בסיום המסלול כל המשתתפים עשו פיקניק.

 האירוע היה מרגש ומרשים.

 יפתח היה ילד מדהים. 

אני מצרף צילום של דף בו כתבו חבריו לכיתה תאור שלו. התיאור הזה הוא מדויק, כן ואמיתי. המורה 

                                                                                                                                                                                                       8.2-ב  –בריו של יפתח הקריאו את הדף ביום ספורט לשכבה ג' שנעשה לזכרו יום אחרי יום הולדתו וח

 דני רפופורט                                                                                                          

 



 

 

 

 יפתח

הבעת פניך המחויכת מבטאת  –ילד חברותי ואהוד , אוהב טבע וספורט . כשאומרים  "תום הילדות" 

 .  זאת הכי טוב

מלווה אותי המבט שלך , עם החיוך הצנוע -בכל מקום בבית הספר בו אני רואה את חברייך משחקים 

והעיניים הסקרניות. אני רואה  אותך עם התלתלים המתבדרים שלך  רץ עם החברים אחרי הכדור 

לסביבה. לשיעור , לחברים ,   -בהפסקה. יושב ומקשיב בשיעור. בשיעורי חינוך גופני תמיד היית קשוב

כשחבר לא מצא עם מי לעבוד, תמיד היית מוכן להצטרף אליו מיוזמתך , או לבקשתי. אף פעם לא 

 התלוננת. תמיד היית שם בשקט ובשמחה שלך. 

, יום אחרי יום הולדתך קיימנו יום ספורט לחבריך ,שכבה ג'. רונית מנהלת בי"הס פתחה  8.02-ב

וסיפו את אשר על ליבם , וגם חבריך לכיתה קראו את בדברים על אופייך המיוחד , ההורים שלך ה

כל תלמידי השכבה  -שכתבו עלייך. בעזרת חברי מועצת תלמידים, הצוות החינוכי ויונתן מדריך הכדורגל 

בלי יוצא מן הכלל פעלו בתחנות , אכלו יחד ארוחת בוקר וסיימו בטורניר כדורגל ידידותי. היה מאד 

 מכבד , מרגש ומוקיר כאחד . 

 זוכרים אותך כולנו ומתגעגעים.

 ורדית                                                                                                

 בית ספר " האלה"  -מורה לחינוך גופני                                                                                     

 

 ת יפתחצוו

בעקבות שני האירועים שאירעו בחודשים האחרונים ביישוב : נפילת הטיל ברפת, שבדרך נס הסתיימה 

ללא פגיעות ותאונת הדרכים הקשה, שבה נהרג יפתח רפפורט ז"ל, פנתה מור רפפורט וביקשה להקים 

 ביישוב צוות אשר ייתן מענה רפואי במצבי חירום.

 1500 -איש ומגיעים אליו מידי יום כ 1000-בכפר מנחם מתגוררים כ קיימת חשיבות לצוות כזה, כיוון ש

 רכבי הסעות של תלמידים.  200ילדים לבתי הספר ביישוב. לבתי הספר מגיעים מידי בוקר קרוב ל 

אנו נמצאים בפריפריה וניסיון העבר מלמד, שזמן ההגעה של אמבולנס הוא במקרה הטוב כעשרים 

 זירת אירוע ביישוב בתוך זמן קצר יכולה להציל חיי אדם.דקות. הגעה של צוות רפואי ל

הצוות נקרא "צוות יפתח" ונמצא תחת המעטה של צוות צח"י היישובי בראשו של אביב קוחל. אנו מונים 

 המתגוררים ביישוב ובהם רופאים, אחיות וחובשים.  מתנדבים 23כיום כ 

 ובדת בקיבוץ.אחות במקצועה וע –את ריכוז הצוות עושה ענבל גל שנהב 



  המועצה האזורית יואב בשיתוף ועד היישוב נרתמו, על מנת לסייע לצוות להשיג מימון לציוד מציל חיים

של קורס רענון לצוות המתנדבים וקורס עזרה ראשונה לנוער היישוב. אנו מודים להם על   וכמו כן למימון

 כך.

ר לכולנו, כי יש לכבד את זמנם הפרטי של בהזדמנות זו ברצוננו להודות לכל המתנדבים בצוות ולהזכי

 המתנדבים . 

חשוב להדגיש שקריאה לצוות יפתח היא אך ורק במקרה חירום בתחומי היישוב . במקרים כגון דום 

לב/התקפי לב, תאונת דרכים ביישוב עם נפגעים, וכל אירוע רפואי קיצוני אחר, שזמני התגובה הקצרים 

 ם תגיע ניידת מגן דוד אדום )בסביבות רבע שעה(.יכולים לסייע בהצלת חיי אדם בטר

 או מוקד רפואי יכולים לסייע.  בשום אופן אין להשתמש בצוות במקרים שרופא משפחה

 כיצד מפעילים את הצוות?

 ניתן להתקשר לרב"ש היישוב, או ישירות לרכזת הצוות ענבל.

כן אילו כוחות נוספים נדרשים מיקום מדויק, טלפון זמין ו -מסרו את מירב הפרטים אודות המקרה 

 לטיפול במקרה )מגן דוד אדום, משטרה, כיבוי אש וכו'( .

חברי הצוות יקבלו את ההודעה מיידית לטלפון הנייד. מי מהמתנדבים אשר יימצא באותה עת פנוי 

 ובקרבת מקום, יתבקש לאסוף את הציוד הדרוש ולהגיע בהקדם למקום האירוע.

ל המודיע, ייצור הצוות קשר עם גורמי סיוע נוספים כגון מד"א, משטרה, במקביל בהתאם להוראותיו ש

 מנת שאלה יזניקו כוחות גם כן.-או כל גורם אחר על  אש,-כיבוי

מספר טלפון, בו תהיו זמינים בכדי   מנת לקבל סיוע מהיר ויעיל מגורמי החירום הנ"ל חובה להשאיר-על

 .לעדכן ולכוון את כוחות הסיוע השונים למקום 

 תודה אחרונה נוספת למור רפופורט שבזכות הנחישות שלה הצוות קם ופועל.

 

 ענבל גל שנהב                                                                                                                 

 



 פשרה בנושא בית כנסת

 
 ניין בית הכנסת.התקיים מפגש תושבים בע 22.1.2015 -ב 

 תושבים. 50 -במפגש השתתפו כ
 )יו"ר הוועד( הציג את הסכם הפשרה אליו הגיעו עם העותרים. אמיר פארן

 :אלה הן הנקודות עליהן הוסכם
 לאחר חתימת הסכם הפשרה בין עורכי הדין שלנו, של ונים להסיר העתירה מידוהעותרים מתכ .1

 .המועצה ושל העותרים     

תירה, תתבצע פניה רשמית של הקיבוץ, האגודה והועד המקומי אל   להסרת העבתמורה  .2

להקצות מקום תפילה בבית ספר צפית. תקפותו של מסמך זה תלויה במכתב     בבקשה המועצה

 .אשר מראה, כי אכן יש בכוונתה לשתף פעולה בנושא המועצה, של ראשת

בנה קבע בחמש    של הקצאת קרקע להקמה של מ העותרים מתחייבים לדחות את הבקשה .3

עם זאת, יוקם צוות שיבחן את הצורך במבנה הקבע ובמידה וישתכנע כי בשלו      שנים. יחד

 .שנים, יועלה סעיף זה לדיון בשנית מבנה קבע, בתקופה קצרה מחמש התנאים לקמת

 לרוח הקהילה ולאחר אישור אספת הקמה של מבנה קבע, אם וכאשר תידרש, תעשה בהתאם .4

 האגודה. 

המקום ועוד(, לא יושתו על הקיבוץ, לא על הוועד      יות נלוות )לדוגמא ספר תורה, התאמתועל  .5

 .ולא על אגודת מתיישביי המקומי

 .דין בתום התהליך יתגבש הסכם, שיועבר לבית המשפט, על מנת שיקבל מעמד של פסק .6

 הוא פתרון טוב לישוב ונותן פתרון לצרכי כל הצדדים.  לדעת אמיר, ההסכם

 י הצגת ההסכם התפתח דיון על מעמדו של בית הכנסת בישוב.אחר
 אני מביאה עיקרי דברים:

 
)אחד משלושת העותרים( לא רצינו להגיע לעימות. רצינו לאפשר את זכותנו, שיהיה מקום ייעודי דורון 

ת הישוב לחוג. פנינו לוועד והדברים לא התקדמו, לכן פנינו לעורך דין ובזכות. אנו רוצים בית כנסת לטוב
 רוצים, שהדברים יהיו קונקרטיים, אמיתיים וברי בצוע. –כולו. אנחנו בעד הסכם 

אנחנו מקווים שנגיע למבנה ב"צפית", שיהיה מיועד לבית כנסת ואנו מקווים לחתום על הסכם עם ועד 
 האגודה, הקבוץ והמועצה.

הודית. לא מצאתי מקום לחוג בר )אחד העותרים( בית כנסת אינו עניין דתי, אלא נושא של זהות יסימון 
 מצווה לבני וכך גם דורון ודן.)גם אמיר דיווח, כי הייתה לו בעיה(.

 
 שנים נידרש לאותה בעיה. בעייני 4.5מברכת על ההסכם, אבל יש פה דחייה של הבעיה. בעוד בתיה 

אין אפשרות בית כנסת הוא מקום דתי. מי שבא לכפר מנחם ידע שבא לקבוץ חילוני של השומר הצעיר. 
לכפות על חברי הקבוץ אורח חיים. אפשר לבנות בהרחבה בית  כנסת, לא על  אדמות המחנה הישן 

 ובלי שנצטרך לשלם מסים לשם כך.
 

שנים. אפשר להקים בית כנסת בהרחבה עכשיו. לא נחכה  4.5חבל לדחות את המהלך בעוד  יפתח 
 שנים. 4.5

 
שישמש גם בית כנסת. צריך היה לקיים אספה זו, לפני צריך לבנות מבנה קהילתי, אמיר רוזנטל  

התשובה לעתירה, שמבטאת רק עמדת נגד ולא עמדת פשרה. יש עשרות תומכים בבית כנסת. מכתב 
הוועד לא מיצג את עמדת התומכים. אני לא בעד כתה, זה לא מצב מכובד. צריך להיות מבנה ייעודי 

 את עמדתי, רק את עמדת הקבוץ. בשטח, שיוקצה מהמועצה..ועד הישוב לא מייצג
 

מ"ר לטובת בית כנסת, זה היה נותן תחושה  20X 20היה נחמד אם הקבוץ היה מקצה שטח של חגי 
 של הכרה ופלורליזם.

 
 

 אני באופן עקרוני לא רוצה על אדמתי בית כנסת.אברהם ט. 



 )הכתה ב"צפית" לא תהיה כתה, שבבוקר ילמדו בה. היא תהיה מבנה ייעודי(
 

 אנחנו נבחן מול המועצה מבנים ב"צפית" שלא עושים בהם שימוש. מוןסי
צוות תשתיות הציע, שיוקם מבנה שישמש מרכז קהילתי, מרכז תרבות ונוער, שישמש גם מירית סופר 

בית כנסת. מי שלא מעוניין להגיע לבית כנסת לא יגיע. יש עמותה, שמוכנה לממן את הבניה, זו 
 נה ישרת את כל הקהילה.הזדמנות עסקית  טובה והמב

 
באתי מנופית . אבי יזם שם הקמת בית כנסת ותפילות יום כיפור. תחילה הייתה התנגדות  אורי ליפשיץ 

 אנשים חילוניים לחלוטין. –איש  500עד  –רבה, אבל בהדרגה הצטרפו רבים 
פות זו הבנה שות  -ברמה הערכית של הישוב כישוב, מצער אותי שאנחנו לא מצליחים להגיע להסכמה 

כיתה לא .של הצורך של האחר. היעוד העיקרי של בית הכנסת  זה יום כיפור, ראש השנה ואירועים 
 חבל לא לנצל זאת. תספיק. יש הזדמנות. יש עמותה שמוכנה לתרום כסף

 
 ההסכם מאפשר בחינה של צרכים לאורך זמן.אוכמה 

 ם ונאורים. תנו לי לבחור מה מתאים לי.אני לא מקבלת את האבחנה בין יהודים טובים ורעים, בורי
 אני חושבת, שבשותפות נתנו לא מעט. אנחנו )חברי הקבוץ( לא נחותים מאיש.

 
מברך על המפגש. יש לשמוע את דעת האחר. אין לכפות בעזרת בית משפט דבר. צריך ללכת אמנון ד 

לשבת ולברר את בדרכים דמוקרטיות. גם מבחינת חברי הקבוץ זה תהליך של הכרה באחר. יש 
 הדברים, לפתור אותם בהסכמת שני הצדדים בלא שמיעוט יכפה את דעתו.

 
)מנכ"ל הישוב( סיפר על המתרחש בקהילה בבית קמה )בה הוא עובד(. בית הכנסת מתקיים זאב 

בכיתת מוזיקה. ביום כיפור מתפללים שם ואחר כך עושים תשליך בברכה וכעת מנסים להקים מבנה רב 
המבנה יוקם בשטח ציבורי,  -מש גם בית כנסת. ניתן להגיע להסכמות. מדבר על העתיד תכליתי, שיש

לא של הקבוץ והמימון של אילת השחר. שנוי יעוד הקרקע לוקח זמן.בית כנסת ב"צפית" זהו הפתרון 
 המיידי.

 
לחבר  )יו"ר הוועד(היום אין שטח של הישוב, שניתן להקצות אותו לטובת  בית כנסת. צריךאמיר פארן 

את המבנה לתשתיות. חיבור לחשמל ומים לוקח זמן. הפתרון ב"צפית" הוא למעוניינים בפתרון מיידי. 
ייתכן והמקום לא יספיק לחגים. אם אחרי תהליך בישוב, יתברר הצורך בבית כנסת כאמיתי ונגיע לסכום 

צו בית משפט, מקום על בניה, זה יגיע לאספת ישוב. רוצים בית כנסת כמקום  כינוס, אם זה יהיה ב
שנים. קם צוות להוביל את התהליך  בישוב. כרגע הצוות  5הכינוס לא יהיה רצוי. נתנו לתהליך  טווח של 

 עסוק בפתרון המצומצם.
 

גם אני מעוניין בבית כנסת. צריך לבנות אותו בצורה נכונה, ללא התלהמות וכפיה. לא צריך, שיהיה ניצן 
נתיים הייתי בוועד בעניין. התהליך התחיל אז ולא התקדם. אם לא צורך של כל הקבוץ. כבר לפני ש

הייתה עתירה, לא היינו מתקדמים כלל. אני לא רואה שום דבר, שמניע תהליך. לא נותן אמון במעשי 
הוועד בעניין. הצעת הפשרה מביישת ומזלזלת באנשים. אין לי מושג ממה נובעים ההתנגדות והפחד 

 של חברי הקבוץ.
 

ציע לנהל את הדברים באווירה יותר רגועה בלי מלחמות. בקבוץ של השומר הצעיר לא מובן מיחיעם 
תושבים הגישו עתירה. זהו תהליך ,  3 -מאליו, שיהיה בית כנסת. צריך תהליך ארוך בלי עורכי דיין ש 

 שצריך לעבור אותו. כל מי שהגיע ידע שהוא מגיע לקבוץ של השומר הצעיר.
שנים, אז יהיה באופן זמני בכיתה, תוך כדי כך אפשר להתחיל לטפל  5 –פחות מ מבנה ציבורי לא קם ב

 בהקמת בית כנסת.
לא התקיימה בישוב הצבעה על העניין. הצבעה לא תשחק לטובת בנית בית כנסת. צריך לעשות  את זה 

סוך בהסכמות ולאט. זה לא הדבר היחידי שרוצים להקים בישוב. צריך למשוך את העתירה על מנת לח
 בהוצאות.

מוסכם עלי, שבית כנסת יקום, אם יש קבוצת אנשים, שרוצים להקים מבנה תפילה, בלי שהוצאות 
 ההקמה והתחזוקה יפלו על כלל הישוב. ושתהיה הסכמה שלא תסגרנה דרכים.

 3"צפית" לא תקצה מקום יעודי לבית כנסת. בשלב ראשון זו תהיה כתה. כדי לטפל בנושא צריך לפחות 
 בית הכנסת לא יהיה בשטח הקבוץ ואני מקווה, שלא תהיה מלחמה על הנושא.שנים. 

 



וב. אין לי מרבית חברי הקבוץ מתקשים לעכל את העובדה, שיקום בית כנסת במסגרת היששלמה ב 
 סת בהרחבה, או ב"צפית" בתנאי שההוצאות לא יפלו עלינו.התנגדות שיקום בית כנ

 
ם ברוב התיכונים יש כתה שמשמשת בית כנסת והמענה מספק. באתי הנה מרמת השרון, ש אורי אגוזי

 (. 15%אני חושב שכתה ב"צפית" תיתן את המענה )יהיה ביקוש של 
 במהלך הזמן הנושא ייבדק ואם יהיה צורך נבדוק חלופות. אני חושש גם מכפיה דתית.

 
ם(. אם לא היינו מריצים  איש  ))בלי  פרסו 150איש, בשמחת תורה נכחו  300ביום כיפור היו מעל דורון 

שנים אינן רלוונטיות. אני  5 -תהליך  משפטי לא היה קורה מאומה. לא נסתפק בכיתה, נרצה מבנה. ה
 ע לבית הכנסת יחליט על הצביון ויהיה בית כנסת למי שרוצה.ילא יודע ממה אתם מפחדים  מי שיג

 
להוביל את המהלך. אנחנו לא  נבחר צוות מוסכם על הקבוץ, האגודה והמועצה ואפשרשלומי שקד 

סוכם,  שיתחיל מהלך של בנית בית כנסת. בואו נתפזר  להשפיע, אם זה יהיה מבנה או כתה.יכולים 
 באווירה טובה. ונתחיל להתקדם. נשמור על סגנון דבור ונלך ל"צפית" למועצה ולמנהל.

 
מסכים עם יחיעם. תהליכי הבניה לוקחים זמן ואינם תלויים בנו ,או במועצה, אלא במערכת  אברהם ט

 הרחבה יותר. כרגע נספק משהו זמני ונתחיל לטפל בפתרון קבע.
 

 שנים זה טווח משוער.  5הושגה הסכמה על דעת העותרים, הקבוץ, האגודה והמועצה. אמיר פארן 
 צריך להתחיל לעבוד.

 הביאה לדפוס:יהודית אפרתי                                                                                  
 

           

 דילמות בפעילות "צפית"

 
 – גיא ישראלימפגש הורים )לתלמידי "צפית"( עם  3.2.2015 –ביוזמת "החינוך החברתי" התקיים ב 

 בית הספר.מנהל "צפית" וקבוצה מצוות המחנכים והמורים ב
המפגש נועד לפתוח ערוצי שיחה עם הקהל והקהילה  )מעבר לערוצים הקיימים האישיים וזה של ועד 

 ההורים.(
גיא ישראלי הבהיר בפתח השיחה, שהמטרה לברר ציפיות ואיך נראית פעילות בית הספר בעיני 

 ההורים. גיא ישראלי, ציין כי באנו כדי להקשיב ואין תשובה אחת.
 ה העלו ההורים את השגותיהם על הנעשה ב"צפית" ואנשי בית הספר התייחסו.במהלך השיח

עלו שתי דילמות עיקריות)הקשורות ביניהן(, האחת מתייחסת לאתגר המוצג בפני הילדים ולטיפוח 
 המצוינות בבית הספר והשנייה מתייחסת לחיבור בין החינוך הפורמאלי והבלתי פורמאלי בבית הספר.

 
 ם:אפרט עיקרי דברי

 –כיצד נוהגים כשנער מתקשה  –ההורים העלו את הבעייתיות הקשורה לטיפוח מצוינות בבית הספר 
מעודדים וסוחבים אותו למעלה, או מציעים להקל עליו ולעבור הקבצה. ההורים התייחסו לתפקידו של 

אינה שאלה של המורה המקצועי בעניין )המורים טענו, כי גם המורים המקצועיים מחנכים(. הובהר, כי זו 
מדיניות, אלא של פרקטיקה ויש נערים שיפיקו יתרון מציונים גבוהים בפחות יחידות  ויש  נערים שיפיקו 
תועלת והנאה מהפעילות החברתית, על חשבון העומס הלימודי. גיא ישראלי הבהיר, כי חשובה ההנאה 

תלמיד מסר של אמון ולהחליט מהלמידה  ויש צורך במפגש בין ההורים התלמיד והמחנך, כדי להעביר ל
 במצבי קושי.

הובהר, כי משיקולים חינוכיים, אין אפשרות  לייחד כתת אם למצטיינים ומחוננים, אך בית הספר משקיע 
בהם ומציע להם מסלולי לימוד ותוכניות נוספות. יש מצוינות מתמטית ומצוינות מדעים ונפתחה בכתה ז 

 ת בנות במקצועות המדעיים לא מטופלת. מגמת סייבר למתחילים.  צוין, כי למיד
 הודגש, כי יש מאמץ לתת מענה לתלמידים גבוהי יכולת וסקרנות.

הובהר, כי לא הכל תלוי בנו. משרד החינוך עיצב שני סלים של מקצועות לימוד )חוץ ממתמטיקה 
בים ואנגלית( ועל כל תלמיד לבחור מקצוע מכל סל מקצועות הרחבה. אנחנו מוגבלים בגלל המשא

 והגודל בפיתוח מגמות חדשות, אך אנו מתכוונים להגדיל את הבחירה בקיים.



גם גיא ישראלי וגם ההורים העלו את בעיית האיזון בין החינוך החברתי, הלמידה הפורמאלית וההכנה 
לבגרות. ענת אורפז )רכזת שכבת י"א( תיארה סמינר שכבתי, שהייתה בו למידה משמעותית בנושא 

שהנערים ישאו אותה לכל החיים. לדעתה, אין לוותר על החינוך החברתי. מנגד טענו  חוויה –זהות 
 הורים, כי יש מסר )מחלק מהצוות( תהנה ב"צפית".

הועלתה גם בעיית המשמעת ב"צפית" ובלבול החניכים בין המסרים השונים של בית הספר. ברור,  לגיא 
 ה ואיפה  ואיך לשים את הגבול.השאלה על חשבון מ –ישראלי, כי צריך להשתפר בתחום 

 
תלמידים( מאפשר ניהול והוא ראלי מבחינת משרד החינוך )הוא  1400הובהר, כי גודל בית הספר )

מאפשר גם גיוון ומשאבים(. התשובה לצרכי האינטימיות והקשר האישי תינתן ע"י הגדלת משקל 
 תלמידים(, שתתפקד כבית ספר קטן. 200השכבה )

רוקח ציינו, כי לנוער ב"צפית" קבוצת שייכות בתוך הקהילה היישובית ומכאן גיא ישראלי ורעות 
 חשיבותם של מדריכי הנוער בישוב וכדאי להיעזר בהם.

 דיווחה יהודית אפרתי                                                                                              
 

 

 

 חינוך החברתיחדש ב

וך החברתי תופס תאוצה! אנחנו מתקרבים לסוף מחצית הראשונה של השנה ואנצל הזדמנות זאת החינ

 בכדי לשתף את כל אנשי כפר מנחם, גם אלו שאינם במערכת מהנעשה אצלנו. 

ילדות וילדים. במסגרות של החינוך החברתי  330יב' אנו מונים כ-בכפר מנחם לשנת תשע"ה בגילאי א'

 לה.השתתפות פעי 70%-יש כ

 לפניכם מעט מהפעילויות שעברנו לאחרונה עם מבט קדימה )רגע לפני פורים ופסח...(:

בגבע בחודש ינואר תרגלנו עם הילדים דמוקרטיה: עבדנו בקבוצות מעורבות במסגרת "המפלגות", 

הגדרנו מצע רעיוני, המצאנו סיסמאות לפי רוח הרעיונות היצירתיים והרגשנו אלופי העולם. כזכור לא 

יתן להצביע ללא תעודת זהות, לכן הקדשנו זמן ליצירת תעודת זהות אישית לכל אחת ואחד איתה נ

ניגשו הילדים להצביע. בסוף אותו שבוע. ביום הזוכה קיימו המדריכים את ההבטחה לבוחרים. התקיימה 

י גבע מסיבת רוק אנד רול שכללה הופעות והפתעות על הדשא של חדר האוכל. חגגנו את טו בשבט: ילד

ג הקימו גינה צבעונית. ביום המשפחה נזמין את ההורים -א' שתלו עץ משאלות מיוחד במינו וילדי גבע ב

 ל"בית קפה גבע". פרטים נוספים במיילים מהצוות.

נערים ונערות והיד עוד נטויה! ילדי המועדון הצעיר ארגנו טורניר  70במועדון נעורים חברים כבר מעל 

, וכמה בנות משכבה ח' העבירו פעולה מעניינת על נתינה וגיבוש חברתי, צפינו כדורגל בנים נגד בנות

יחד בסרט ביום שישי ועשינו פעילות דימוי עצמי ומרכיביו. היה מעניין. עם המועדון הבוגר דיברנו על 

הפרעות נפשיות המוזרות ביותר שתועדו וזה נתן פתח לדיון מעניין במיוחד על מה נחשב נורמאלי, ומי 

חליט מה נחשב לא נורמאלי. תלינו על קיר המועדון את מצעי הבחירות של כל המפלגות המתמודדות מ

בבחירות הקרובות. החבר'ה הופתעו לגלות דברים מסוימים על מסע בחירות, על הבטחות של נציגי 

ח. הנוער ציבור, על אידיאולוגיה והשקפות עולם. בנוסף יצאו הילדים לטיול חורף בנאות הכיכר ובים המל

בכפר מנחם מורכב מילדים מקסימים, בוגרים, אכפתיים ויצירתיים. מהנה ומלמד להיות בחברתם 

ולהוביל אותם בפעילויות. לאחרונה מתגבשת יזמה להקמת וועדת נעורים ובינתיים כצעד ראשון הצטרפו 

  נציגי הנוער לועדת תרבות. 



ו' מטעם -ופש פסח לפעילות של יומיים לילדי ד'ו', להם אין מסגרת לאורך השנה מוזמנים בח-ילדי ד'

-9:00במועדון נעורים בין השעות  30-31/3החינוך החברתי. הפעילות תתקיים בימים שני ושלישי 

 . פרטים והרשמה נשלחו במייל.18:00-21:00ובין  16:00

 מוזמנים להתעדכן במיילים, אצל הצוות ולבוא לבקר בגבעת הילדים!

 

 רעות.

 

 

 



 

 וקרטיה במבחןדמ

 
 עומרי סטרוז.נפגשתי לשיחה עם 

 
שנים )הגרעין קיים  3חלק מקהילת הגרעינים ב"צפית" במשך  –שנים חבר בגרעין "חריף"  27עומרי בן 

 .שנים וחבריו מנהלים חיים משותפים וקופה משותפת( 10 -כ
 עומרי הוא בוגר השומר הצעיר והתחנך בקן ירושלים ובקן באר שבע.

 והיה בפרק משימה באשקלון. 50בגדוד  שירת בנחל
 היום רכז אזור השרון של השומר הצעיר, זו השנה הרביעית.

 שוחחתי עם עומרי על פעילות תנועת השומר הצעיר טרום בחירות.
 

 אני מביאה את דבריו:
 

דמוקרטיה במבחן. הנושא נבחר טרם ההכרזה על  –הנושא השנתי של השומר הצעיר השנה הוא 
 יום הבחירות עושה אותו רלוונטי שבעתיים.הבחירות וק

האם כיצד ניתן  -י"ב היו פעולות בנושא: החניכים והחניכות נשאלו-לחניכי התנועה הבוגרים בכתות ט
לקיים את הדמוקרטיה הישראלית? התעסקנו בגוונים השונים של החברה: ימנים ושמאלנים, אשכנזים 

תיופים, דרוזים, ערבים ישראלים, דתיים וחרדים. עולי חבר העמים, א -ומזרחים, מיעוטים שונים
 החניכים והחניכות נשאלו מה תפקידם כלפי הדמוקרטיה הישראלית ונדרשו לעשייה בנושא.

 
 נערכה הועידה הארצית של התנועה שכותרתה: "הדמוקרטיה הישראלית במבחן".  30-31.1.2015 -ב

פוצלת למגזרים. תפקידנו כתנועה, להימנע בוועידה דנו הרבה במושג המיגזור. החברה הישראלית מ
חלק קטן בתוך החברה. אנו רוצים לראות את עצמנו כמנהיגי החברה, במטרה  –מלהפוך עצמנו למגזר 

לגבש אחדויות סביב הסכמות רחבות. כמו כן דנו רבות בעניין הסכנות העומדות בפני הדמוקרטיה 
שעל מנת להגן עליה, עלינו למצוא שותפים נוספים הישראלית: אלימות, גזענות וחוסר סובלנות. הבנו, 

 בחברה, מכל גווניה.
 

 אנו שואפים להגיע למגזרים רחבים בחברה הישראלית ויש לנו דרך ארוכה לעשות בתחום.
בוועידה הארצית היו חניכים מכל מגזרי האוכלוסייה )כולל חניכים למשפחות עולים מאתיופיה וברית 

גוררים בשכונות מצוקה(, אבל יש יותר חניכים קיבוצניקים וכאלו המועצות לשעבר וחניכים המת
 המתגוררים בשכונות מבוססות בערים ופחות חניכים משכבות המצוקה.

 
אחד האירועים המשמעותיים בוועידה הארצית הוא ערב התרבות, בו מציגים חניכים מרחבי הארץ 

 לנושא המדובר  הצגות קצרות בנושאים הקשורים לתוכן הועידה. למשל, בהקשר
הציגו חניכות מאשקלון מופע על המפגש בתנועה בין חניכי השכונות המבוססות וחניכות קן עתיקות 

באשקלון )קן הממוקם בשכונה עם אוכלוסיה מוחלשת(. בערב התרבות הופיעו גם חניכי וחניכות כפר 
כבות שניתן לראות, בסטיגמות שיש עליו, ובמור -מנחם במופע מחול מרשים, שהתעסק במגזר החרדי

 כשמעמיקים ומסתכלים מקרוב.
מנקודה זו, של סיום הועידה מצופה מהמדריכים והמדריכות בקנים להוליך את הנושאים קדימה בהתאם 

 ח(.-)ז ו( והצב"ר-לגילאים ולקבוצות בשכבות הגו"צ) ד
תיים התנועה לא מזוהה עם מפלגה בבחירות, עם זאת אנו מקדמים שיח ופעולה בנושאים חבר

ומחויבים לערכים כמו ציונות, חתירה למדינה שהיא יהודית ודמוקרטית, שוויון ערך האדם, האמונה 
בשלום ועוד.  במסרים שאנו מביאים לחניכים, אנו מקדמים, כך אני מאמין, רעיונות אלו והמטרה היא 

 להביא לשינוי אמיתי בחברה.
 

 הביאה לדפוס: יהודית אפרתי                                                                                            



 

 בנוי 

 תיאר את שתי המשימות, שצוות הנוי עסק בהן בחודשים האחרונים:ירון גייאר 

 *שדרוג מערכת ההשקיה בקבוץ:

        מרבית מערכות ההשקיה בקבוץ הוחלפו ושודרגו וכעת אנחנו בשליטה טובה יותר על ההשקיה  

 ויכולים לתת פתרונות נקודתיים למקומות ספציפיים. על רוב המערכות הורכבו גם קופסאות  

 מגן למניעת גנבות והפרעות בהשקיה.  

 התחלנו לבצע קריאת מדי מים ספציפיים על מנת לשלוט בכמות המים, המשמשת את הנוי   

 ידה דרסטית בכמות המים הנצרכתבקבוץ. נוכחנו לדעת, כי שדרוג מערכת ההשקיה הביאה ליר  

 בשטחי הנוי.   

 התחלנו לקרוא את כמויות צריכת המים גם בהרחבה )באמצעות מדי מים( ואנחנו מקווים שנוכל  

 לחסוך גם שם.  

 *שתילה:

       –במהלך החודשים האחרונים בצענו שתילה נרחבת, במקומות שונים, גם בהרחבה וגם בקבוץ   

 ם במקומות שונים. נשתלו צמחים ועצי  

 כל השתילות בוצעו אחרי פריסת מערכות השקיה ממוחשבות בשטחים הרלוונטיים.  

 

צוות הנוי ממשיך לבצע את עבודות האחזקה השוטפות. אנו מתמקדים כל פעם בתא שטח ספציפי 

טח, ומשתלטים על כל העבודות הנדרשות בו )גיזום, קלטור, עישוב וניקיון( עם סיום העבודות בתא ש

 עוברים לתא שטח אחר.

 גיזום, גירוף, קלטור ואוורור האדמה. –כרגע אנחנו עוסקים בעיקר בהכנת השטחים לקראת האביב 

אני נהנה משיתוף פעולה טוב ופורה עם ועדת הנוי ומעריך את עזרתם בשקול הדעת וביישום 

 ההחלטות.

עצי הדר וצמחים שיכסו את השטח  –בחגיגות ט"ו בשבט יישתלו עצים וצמחים מול בית ספר "האלה" 

 ויחזיקו את האדמה כמו מיופורום, ודליה, אוזן הדוב, זיף נוצה )שיח עשבוני(.

 אנו מקווים לכסות כל פעם תאי שטח נוספים  ע"י שתילות ט"ו בשבט )גם בקבוץ וגם  בהרחבה(.  



 

 חוגי יצירה בסטודיו לחיפוי אומנותי סעידי

 
שנים.  6-10בהם משתתפים ילדים בגילאי  –בסטודיו חוגי יצירה  זו השנה השנייה בה מתקיימים

 החוגים מתקיימים בשעות אחרי הצהריים והערב, כל  חוג נמשך שעה  ורבע.

 תערוכה מיצירות הילדים התקיימה עם סיום שנת הלימודים החולפת.

 גם השנה נקיים תערוכה של יצירות הילדים באמצע השנה ובסיומה.

 מגמת לימוד פיסול קראמי בקנה מידה גדול, לפי יכולתו של היוצר, ילד, או ילדה.החוגים נערכים ב

מזה שנה שלישית מתקיים בסטודיו מפגש יוצרים אמנים, אשר מנפיקים את דגמיהם בקנה מידה גדול. 

 שעות למפגש. 6-המפגש מתקיים יום בשבוע כ 

בר בגלריה מגדל בתל אביב באוצרות תערוכה מקפת וגדולה מיצירותיהם של אמנים  אלה הוצגה זה מכ

 שלי.

 מפגש יוצרים בפחם ועפרון, החל להתקיים מזה כחודש וחצי.

בימי חמישי. הם מיועדים לחברי קבוץ ותושבי  17.00-19.00המפגשים מתקיימים בשעות הערב 

 ההרחבה. זהו מפגש מהנה+  כיבוד קל. כאמור, יציאה מהיום יום ליצירה רגועה.

 המשתתפים תוצג במרוצת הזמן במועדון. תערוכה מיצירות

 . 0523919187פרטים נוספים על כל החוגים והמפגשים אפשר לקבל אצלי בחיפוי אמנותי, או בפלאפון 

 להתראות.                                                              

 18.1.15משה סעידי                                                                                     



 

 

 

 



 

 

 

 כפר מנחם –פינות מחזור פסולת סקר 

 
הסקר המצורף נועד לאסוף מידע חיוני בנוגע לפינות מחזור הפסולת הממוקמות ברחבי הישוב ולהרגלי 

כך השימוש בהן. ברצוננו להבין את הצרכים על מנת לשפר את השירות הניתן בתחום זה, ובתוך 
 להגביר את השימוש של התושבים במתקני המחזור.

 הסקר הנו אנונימי.
 אנא מלאו הסקר בקישור הבא:

http://goo.gl/forms/NHIq1OQokX 
 בתודה מראש,        
 צוות איכות הסביבה כפר מנחם       

============================================ 

 מ"מ גשם. 204.5בחודש ינואר ירדו  מ"מ גשם. 25בחודש דצמבר ירדו       
                           

=========================================== 
 לדור בן חורין שהתגייסה לצה"ל ברכת דרך צלחה ובהצלחה.

============================================ 
 ונן גרופר וכל המשפחה למיכל ור

 ברכות חמות

 עמרי.להולדת הבן 

 

 א וכל המשפחהוללשירלי ואיתן מ

 .יונתןברכות חמות להולדת הבן 

 

 לגליה ויפים לחנה ויוני וכל המשפחה 

 .הילהברכות חמות להולדת הבת והנכדה 

============================================ 
 . 6.2 -ב אושר בקלפי 2015 -תקציב האגודה ל

 תושבים. 60תמכו 
 תושבים. 9התנגדו 

============================================ 

 

http://goo.gl/forms/NHIq1OQokX
http://goo.gl/forms/NHIq1OQokX


 

 הודעה בעניין השר"פ

 
כזכור התקשרנו עם השר"פ לפני כשנתיים כמוקד קריאה במקרה חרום רפואי, לשרות חברי 

 הקיבוץ בלבד.

שאינו חבר. היו גם אירועים לאחרונה קרו מקרים שחברים התקשרו למוקד לצורך טיפול באחר ,

בהם התקשרו תושבים או אנשי הרחבה לצורך טיפול רפואי דחוף. השרות כעיקרון אינו משיב 

 פניהם ריקם , אך הוא כרוך בתשלום, לעיתים די גבוה)מאות שקלים(. 

אני פונה לחברים לא להפנות קריאה לשרפ בשם אדם אחר, שאינו חבר. כל פניה כזו, אם 

יב ישירות בכרטיס האשראי , כלומר חבר שישתמש בשירות, בשם מישהו שאינו תיעשה,  תחו

 חבר, ייתן את מספר כרטיס האשראי. זה הסידור שסיכמתי איתם. כנ"ל לגבי תושבים בקיבוץ,

 או בהרחבה.

 בברכה                                                     

 ושנהיה בריאים.                                                            

 אמנון זלינגר                                                                               

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 לאמיר רוזנטל וכל המשפחה

 

 תנחומים במות האב

 

 מיקי רוזנטל ז"ל
 

 


